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Jelena Jovanović

Dvadesetpetogo-
dišnja Danilov-
građanka kaže da 
ne zna kako da se 

preveze do posla u Podgorici.
Njenu sudbinu, međutim, 

djele svi građani Crne Gore 
koji nemaju automobile, a 
rade dalje od mjesta u ko-
jem žive.

Autobusi i kombiji koji su 
svakih pola sata sa stanice u 
Danilovgradu kretali ka Po-
dgorici danima su parkirani.

Isto je i u ostalim opšti-
nama, od kada je na snagu 
stupila mjera privremenog 
ukidanja gradskog i među-
gradskog prevoza.

Iako korisna za suzbijanje 
širenja zaraze Covid-19, ta na-
redba donijela je nevolje oni-
ma koji moraju ići na posao.

Dodatni problem stvara im 
i zabrana prevoženja više od 
dvije osobe u jednom auto-
mobilu.

Više onih koji moraju radi-
ti, a čije radno mjesto je ki-
lometrima udaljeno od kuće, 
u razgovoru za Vijesti pričali 
su kako se ovih dana snalaze.

Danilovgrađanka zaposle-
na u našoj najvećoj zdrav-
stvenoj ustanovi - Kliničkom 
centru CG u Podgorici, kazala 
je da je do posla voze člano-
vi porodice, ali i da dolaze za 
nju.

Objašnjava da ih time ne-

Prevoz brine građane, 
ali zdravlje je preče

Zaključana Autobuska stanica u Da-
nilovgradu - Foto: Jelena Jovanović

KAKO DO POSLA KAD NEMA PREVOZA

Na šalteru EPCG poštuju mjere - Foto: Jelena Jovanović

Čišćenje ruku, 
pa plaćanje računa...
Nekoliko ljudi čekalo je juče ispred jedne banke red u 
pravilnim razmacima od po dva metra, ljudi sa maskama i 
rukavicama izlaze iz prodavnica, inventar sklonjen sa tera-
sa kafića, par osoba pred apotekom i odmor medicinskog 
osoblja ispred Doma zdravlja.
U poslovnici Elektroprivrede oni koji plaćaju račun prolaze 
dezinfekciju - službenik obezbjeđenja rastvorom isprska 
ruke platiše i onda može ka pultu.
Na svim objektima istaknuta su upozorenja o poštovanju 
socijalne distance i broja ljudi koji mogu biti u prodavnici. 
Prodavačice uglavnom sa maskom i rukavicama.
Dječja igrališta su prazna, kao i park.
To je jučerašnja slika Danilovgrada u kojem su dva karan-
tina za one koji u Crnu Goru doputuju iz inostranstva, a 
nemaju simptome koronavirusa.
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Nije vrijeme za sebičnost i 
gledanje samo u svoju kasu

Crnogorski premijer 
Duško Marković 
pozvao je vlasni-
ke kompanija da u 

novonastaloj situaciji po-
kažu i individualnu i kom-
panijsku etiku. U intervjuu 
“Vijestima” on je naglasio 
da bi kompanije koje su 
ostvarivale profit, dodatno, 
trebalo da akumulirani ka-
pital vrate u ekonomske to-
kove, podstaknu ulaganja i 
stvaranje nove vrijednosti.

- Ne smije biti povlače-
nja i gledanja samo u svoju 
kasu. Uostalom, i sama ova 
situacija naučiće i admini-
straciju i privredu da mora 
biti ukorak sa vremenom, i 
da je svaka sebičnost, bila 
ona individualna ili kor-
porativna, zapravo slabost 
koja ispliva kad smo joj naj-
manje naredni”, naglasio je 
Marković.

Podsjećajući na prvi set 
mjera Vlade, on je rekao da 
su one usmjerene na više 
kolosijeka ali da je cilj za-
jednički: čovjek, građanin, 
i njegova porodica, njihovo 
zdravlje i potpora njihovoj 
sigurnosti.

“Sada je na redu privreda, 
a u okviru nje želimo da vi-
dimo kompanijsku i indivi-
dualnu etiku i solidarnost. 
Da se vlasnici kompanija 
odreknu dijela profita, ko-
jeg je, složićemo se, bilo u 
deceniji iza nas a posebno 
u posljednjih nekoliko go-
dina.

I dodatno - da akumulira-
ni kapital vrate u ekonom-
ske tokove, da podstaknu 
ulaganja i stvaranje nove 
vrijednosti, istakao je Mar-

ković.
Premijer je u razgovoru 

za “Vijesti” ocijenio rad me-
dicinskih službi, zdravstve-
nog sistema i institucija u 
cjelosti kao veoma dobar, 
uz tvrdnju i da nema sla-
bih tačaka.

“Ova situacija i njena slo-
ženost zahtijeva zajednič-
ki i jedinstven odgovor i tu 
nema mjesta za izdvajanja 
ili isticanja bilo kojeg se-
gmenta ili službe”, smatra 
Marković.

On je ocijenio da su do 
sada sprovedene mjere i 
preporuke dovoljne i da za-
sada nema potrebe za uvo-
đenjem vanrednog stanja.

“Vidjeli ste da smo blago-
vremeno i postupno poče-
li sa njihovim uvođenjem 
kroz preporuke i kasnije 
naredbe, praćenje poštova-
nja tih naredbi. Zbog toga 
sam uvjeren da nema po-
trebe za posezanjem kraj-
njih mjera, već samo onih 
koje su srazmjerne izazo-
vu i opasnostima sa koji-
ma smo se suočili. Mnogo Marković: Da se vlasnici kompanija odreknu dijela profita - Foto: Boris Pejović
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Prevoz brine građane, 
ali zdravlje je preče

Brojni građani 
Crne Gore ne 

znaju kako 
da dođu do 
posla nakon 
privremenog 

ukidanja 
gradskog i 

međugradskog 
prevoza

KAKO DO POSLA KAD NEMA PREVOZA

Nema odmora 
za geronto domaćice
Reporterka Vijesti juče je u skoro pustom Danilovgradu 
srela geronto domaćice za koje takođe nema odmora.
Njih četiri - Maja Vujičić, Dragana Brajović, Ivana Savović 
i Nataša Radulović obilaze više desetina domaćinstava u 
kojima žive stari ljudi.
Svakodnevno im donose osnovne životne namirnice, 
ljekove, umjesto njih plaćaju račune...
“U dogovoru sa našim koordinatorom i po preporukama 
Caritasa i sada vodimo brigu o njima, jer su naši stariji 
sugrađani najosjetljivija kategorija i nema potrebe da se, 
sve i da nije donijeta mjera izlaska, izlažu riziku. Radimo 
ono što i do sada, ali sa povećanim stepenom opreznosti 
i pažnje, uz strogo poštovanje instrukcija koordinatora i 
Caritasa”, rekla je Vujičićeva.
Ona je istakla da niko od starijih ljudi koji je u njihovom 
programu ne može ostati bez pomoći.
“Uglavnom traže ono najnužnije - da im donesemo na-
mirnice, ljekove, platimo račune... Uz to, vodimo računa i o 
higijeni u njihovim kućama”, rekla je ona.

Da nabavim krevet i 
ostanem u kiosku
Čitateljka iz Herceg Novog rekla je da niko ne brine o “mu-
čenicima” koji moraju da rade, a dnevno u jednom pravcu 
putuju više od 10 kolimetara do posla.
Ona je rekla da radi na trafici, da joj je propala mjesečna 
karta: “A 13 kilometara moram preći u jednom pravcu. 
Radim uobičajeno, svaki dan - za 220 eura... Noćas u 
21h, stopom moram kući, a ujutru kiosk moram otvoriti u 
6.30h. Da nabavim neki krevet i ostanem u kiosku”, napi-
sala je ta Novljanka.

voza.
“Troškovi su veći, ali naj-

bitnije je da svi poštujemo 
pravila kako bismo što prije 
izašli iz ovoga. Bez discipline 
i poštovanja propisa može-
mo izgubiti ono najvažnije 
- zdravlje. Mislim da bi broj 
zaraženih bio mnogo veći 

da smo ostali 
da se guramo 
u kombijima 
i autobusima, 
ovako makar 
imamo šansu 
da prođemo 
bez masovnog 
obolijevanja, 
ostalo će se 
nadoknaditi”, 
rekao je on.

Odgovara-
jući na pitanje 
kako se snalazi 
da svakog dana 
bude na poslu 
u Danilovgra-
du, Podgoriča-

nin koji dolazi na posao iz su-
protnog smjera samo je kazao 
- teško. Gradski prevoz koristila 
je i Iva Turović Kruščić, koja 
sada iz Maslina dolazi pješke 
do centra Podgorice.

“Najbolje bi bilo da koristi-
mo bicikla”, kazala je ona.

Ipak, sagovornici “Vijesti” 
saglasni su da je najvažnije 
da oni koji ne moraju - ne 
izlaze iz kuće i da će tako 
najprije proći stanje u kojem 
smo sada.

voljno izlaže riziku.
“KC je za svoje zaposlene 

organizovao prevoz. Autobus 
kreće iz Nikšića i dovozi rad-
nike, ipak, meni je kružni tok 
u Danilovgradu podjednako 
udaljen koliko i KC, pa nije lo-
gično da to radim. Zbog toga, 
ja i još dosta kolega idemo 
automobilom. 
Problem je što 
sada, sve i da ho-
ćemo, ne može-
mo ići po četvoro, 
već, recimo, moj 
otac može odve-
sti samo mene. 
Naravno, veći 
problem od toga 
je što i porodicu 
izlažemo riziku”, 
kazala je ona.

N i k š i ć a n i n 
Vuk Mišković 
objasnio je da nji-
hova firma ima 
jednog radnika 
raspoređenog na 
radnom mjestu u Danilov-
gradu i da ga svakodnevno 
odvoze na posao i dolaze za 
njega.

“Kolege koje putuju na po-
sao u Podgoricu, koriste služ-
beni automobil”, rekao je on.

Kombijem je do prije par 
dana putovao i Ivan, zapo-
slen u Podgorici.

Za Vijesti je kazao da koristi 
automobil, od kada je stupila 
na snagu mjera privremenog 
ukidanja međugradskog pre-

Vlada ne razmišlja da predloži 
uvođenje vanrednog stanja. “Mnogo 
važnije je imati institucije, i vjerovati 

im”, rekao je premijer u intervjuu 
“Vijestima”, ističući vrijednost 

partnerskog odnosa sa “društvenim 
činiocima koji se nalaze izvan 

institucija” i građanima

Nije vrijeme za sebičnost i 
gledanje samo u svoju kasu

Dijalog me osvježio, 
već daje rezultate
• Šta će biti sa dijalogom oko Saveza za Evropu, dija-

logom sa Crkvom…?
Inicijativa Savez za Evropu već daje rezultate. Vratili smo 
se suštinskom razgovoru, što samo za sebe predstavja 
kvalitet.
Moram kazati da me dijalog sa nevladinim organizacija-
ma, ustanovama civilnog društva, medijima, akadem-
skom zajednicom i političkim strankama koje su drukčije 
programske profilacije – ne samo osvježio, već i postavio 
korisna usmjerenja za dalji napredak u procesu evropske 
integracije.
A na samom početku suprotstavljanja epidemiji korona-
virusa – i političke partije i nevladine organizacije, i mnogi 
drugi – već su izišli sa odličnim inicijativama i predlozima u 
čijoj je suštini solidarnost i odgovonost prma svojoj državi.

malja kojima je pomoć 
potrebna, prevazilaženja 
aktuelnih prepreka, ali i 
za umanjenje privredne i 
ekonomske štete ukupnog 
tržišta kojem gravitiraju 
zemlje regiona, kazao je 
Marković.

Na ocjenu da vijesti o pri-
mjerima abnormalnih po-
skupljenja nekih artikala 
dodatno iritraju javnost, 
premijer ističe da je mini-
starka ekonomije Dragica 
Sekulić “poslala poruku 
koju je trebalo razumjeti”.

“Međutim, činjenica da 
je neki postupak pojedin-
ca označen kao neetičan 
- neće vratiti novac građa-
ninu. Inspekcijske službe 
prate situaciju u trgovina-
ma i na terenu, dok admini-
stracija evidentira slabosti 
u propisima i procedura-
ma, i to će vremenom biti 
eliminisano”, zaključio je 
Marković.

jim saveznicima i susjedi-
ma. Mi nećemo povlačiti 
recipročne mjere ni prema 
kome, već ćemo pomoći 
svakoj zemlji i njenim gra-
đanima u skladu sa našim 
mogućnostima. Vjerujem 
da je to, uostalom, obrazac 
evropskog ponašanja koji 
treba slijediti.”

Na pitanje da li je dobijen 
odgovor na inicijativu da 
susjedne zemlje koriste cr-
nogorske luke za transport 
robe, premijer je rekao da 
je ona “na svakoj dobrona-
mjernoj adresi primljena 
kao ohrabrenje i prilika da 
se pronađu odgovori u ova-
ko kompleksnoj situaciji”.

-Vidite da je drumski i 
željeznički saobraćaj nedo-
stupan za pojedine zemlje, 
a vazduši nedostatan za 
određene vrste robe. Naše 
luke biće u funkciji zašti-
te zdravlja naših građana 
i građana svih drugih ze-

Evropske unije da nema 
distribucije robe i medi-
cinskog materijala van EU, 
to je malo promijenjeno uz 
pravljenje procedure koja 
počinje slanjem zahtjeva. 
Na pitanje kakav je utisak 
nakon razgovora sa čelnici-
ma EU, Marković kaže:

“Bio sam ne samo direk-
tan na ovu temu, nego i ve-
oma jasan. Crna Gora i kad 
je u problemu, razmišlja 
i ponaša se odgovorno i 
partnerski, dijeleći teret 
globalnih izazova sa svo-

važnije od ovlašćenja da 
se uvede vanredno stanje 
jeste - imati institucije, i 
vjerovati im. Graditi pouz-
dano partnerstvo sa svim 
društvenim činiocima koji 
se nalaze izvan institucija, 
uključujući i naše građane, 
i osloniti se na to partner-
stvo. Mi smo to uradili, i 
zbog toga smo u predno-
sti u odnosu na sve ostale 
zemlje, uključujući i one 
iz našeg okruženja”, kaže 
Marković.

Posli je  prvog stava Marković: Da se vlasnici kompanija odreknu dijela profita - Foto: Boris Pejović


